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متلاشی شدن ۳۰ باند کلاهبرداری 
رایانه ای طی دو ماه اخیر

رئیس مرکز مبارزه با جرایم ملی و سازمان یافته 
پلیس فتای فراجا از متلاشی شدن تعداد ۳۰ فقره 
باند و مجرم حرفه ای فعال در زمینه کلاهبرداری 
آنلاین و شبکه های  بازارهای  ای در بستر  رایانه 
به ۲۵۲  نزدیک  ریالی  ارزش  با  اجتماعی خارجی 

میلیارد ریال خبر داد.
به گزارش ایسنا، سرهنگ مصطفی نوروزی در 
این باره اظهار کرد: در پی ارجاع پرونده هایی به 
کشور  های شمالی  استان  از  یکی  در  فتا  پلیس 
تلفن  گوشی  فروش  تبلیغات  مشاهده  بر  مبنی 
همراه در یک صفحه اینستاگرامی و کلاهبرداری 
از شهروندان، موضوع به صورت ویژه در دستور 
کار کارشناسان پلیس فتا قرار گرفت. وی افزود: 
اقدامات فنی صورت گرفته توسط  با بررسی ها و 
کارشناسان پلیس فتا در نهایت سه نفر از عوامل 
اصلی مرتبط با فعالیت مجرمانه ذکر شده مورد 
شناسایی قرار گرفتند و  دستگیر شدند؛ در بررسی 
بر  علاوه  متهمان  هوشمند  و  رایانه ای  تجهیزات 
صفحات  پرونده،  موضوع  اینستاگرامی  صفحه 
است.  شده  استخراج  نیز  دیگری  اینستاگرامی 
نوروزی گفت: بر اساس بررسی های انجام شده تا 
کنون تعداد ۶۰ فقره پرونده مرتبط با ارزش ریالی 
بالغ بر هفت میلیارد ریال در نقاط مختلف کشور 
شناسایی شده است. رئیس مرکز مبارزه با جرایم 
ملی و سازمان یافته پلیس فتای فراجا ادامه داد: 
از  گرفته  صورت  تخصصی  و  فنی  اقدامات  برابر 
سوی واحدهای پلیس فتای استان ها، طی دو ماه 
اخیر تعداد ۳۰ فقره باند و مجرم حرفه ای فعال در 
زمینه کلاهبرداری رایانه ای در بستر بازارهای آنلاین 
و شبکه های اجتماعی خارجی با ارزش ریالی قریب 
به ۲۵۲ میلیارد ریال شناسایی و منهدم شده اند که 
در این رابطه ۸۲ نفر دستگیر و به مراجع قضائی 

معرفی شدند.
بر اساس گزارش پایگاه اطلاع رسانی پلیس، وی 
در توصیه به شهروندان گفت: با توجه به اینکه 
مجرمین از بستر شبکه های اجتماعی خارجی برای 
ایجاد صفحات جعلی و تبلیغات فریبنده به منظور 
اکیداً  می کنند  استفاده  کاربران  از  کلاهبرداری 
توصیه می کنیم که شبکه های اجتماعی خارجی 
بستر مناسبی برای خریدهای غیرحضوری نبوده 
و حتی المقدور از خرید کالا و خدمات در بستر 

شبکه های اجتماعی خارجی خودداری کنند.

فراخوان مشمولان اعزامی پایه 
خدمتی دی ماه سال ۱۴۰۱

ای  اطلاعیه  در  فراجا  عمومی  وظیفه  سازمان 
به  آماده  برگ  دارای  مشمولان  کلیه  کرد:  اعلام 
خدمت به تاریخ دی ماه سال ۱۴۰۱ می بایست در 
محل و مراکز مندرج در برگ معرفی نامه مشمولان 

حضور یابند.
به گزارش ایسنا سازمان وظیفه عمومی فراجا در 
اطلاعیه ای اعلام کرد که کلیه مشمولانی که برگ 
آماده به خدمت به تاریخ دی ماه سال ۱۴۰۱دریافت 
کرده اند،می بایست با مراجعه به یکی از دفاتر 
برگ   ، )پلیس+۱۰(  انتظامی  الکترونیک  خدمات 
معرفی نامه مشمولان به مراکز آموزش را دریافت و 

برابر اطلاعات مندرج درآن اقدام کنند.
این دسته از مشمولان می بایست روز پنج شنبه 
یکم دی ماه سال ۱۴۰۱ در ساعت، محل و مراکزی 
 ، اعلام شده  نامه مشمولان  که در برگ معرفی 
حضور یابند و به خدمت دوره ضرورت اعزام شوند.

تزریق  کارت  می بایست  اعزامی  مشمولان 
واکسیناسیون کووید ۱۹ و واکسن مننژیت و دوگانه 

را در روز اعزام به همراه داشته باشند.
مشمولان می بایست اصل مدارک مورد نیاز اعم 
از برگ آماده به خدمت، برگ محل مراجعه، برگ 
مدارک  شناسنامه،  و  ملی  کارت  واکسیناسیون، 
داشته  به همراه خود  را  به شرایط خاص  مربوط 
باشند. بر اساس اعلام مرکز اطلاع رسانی پلیس، 
در این اطلاعیه آمده است، عدم حضور به موقع 
در زمان و محل های تعیین شده، غیبت محسوب 
شده و برابر ماده ۱۰ و ۵۸ قانون خدمت وظیفه 

عمومی با آنان رفتار خواهد شد.
این سازمان دراین اطلاعیه متذکر شده است، 
بیشتر  اطلاعات  به  نیاز  صورت  در  متقاضیان 
پیام  در  سربازی  خبر  کانال  طریق  از  می توانند 
 @ khabaresarbazi رسان های داخلی به نشانی

از آخرین اخبار مربوطه مطلع شوند. 

کوچ مدیران با تجربه از شهرداری تهران
دخالت فامیل های سببی و نسبی در 

شهرداری

رئیس کمیسیون حمل و نقل شورای شهر تهران 
اعلام کرد: افرادی در شهرداری تهران به کار گرفته 
شده اند که حتی یک روز سابقه کار در آن بخش 

را ندارند.
به گزارش ایسنا، سید جعفر تشکری هاشمی در 
جلسه شورای شهر تهران در واکنش به گزارش رئیس 
سازمان بازرسی شهرداری تهران با بیان اینکه یکی از 
موضوعات پدیده نامیمون، وضعیت انتصابات در 
مجموعه شهرداری تهران است، گفت: انتخاب ها و 
انتصابات غلط یعنی ترویج فساد در مجموعه و در 
شهرداری تهران، تعداد افراد انگشت شماری هستند 
باشند.  داشته  را  مشخصی  و  ثابت  وضعیت  که 
حضور  زمان  مدت  از  انتقاد  با  هاشمی  تشکری 
شهرداری  در  خود  سمت های  در  شهری  مدیران 
تهران، اظهارکرد: ما در شهرداری تهران انتصابات 
کمتر از یک سال، حتی چند ماه و چند هفته را 
کانون  نظام  یا  می دهد  نشان  که  هستیم  شاهد 
انتصابات ناکارآمد بوده و عملکرد خوبی را نداشته 
است و یا قدرت تشخیص ضعیف است؛ به گونه ای 
که یک مدیر نمی تواند حتی چندماه بماند. وی با 
نیروی  به  اینکه شاهد بی توجهی شهرداری  بیان 
انسانی خود هستیم، گفت: همچنان می بینیم که 
افراد نسبی و سببی و داماد و پسر و دختر علیرغم 
تصمیمات  در  ندارند،  شهرداری  در  پستی  اینکه 
می  دخالت  و  هستند  تاثیرگذار  تهران  شهرداری 
کنند. عضو شورای شهر تهران ادامه داد: یکی دیگر 
از موضوعاتی که در این دوره از مدیریت شهری با 
آن روبه رو هستیم، کوچ کردن بسیاری از مدیران 
باتجربه و کارآمد مجموعه شهرداری تهران و مأمور 
شدن آنها به سایر دستگاه هاست و این در حالیست 
که این نیروها، افرادی کارآمد و متخصص هستند 
که از ظرفیت قابل توجهی برخور دارند و تجربه و 
تخصص آنها باید مورد توجه قرار گیرد و متأسفانه 
شاهدیم که برخی افراد در مجموعه شهرداری تهران 
در قسمت هایی به کارگیری شده اند که حتی یک روز 
سابقه کار اجرایی در آن قسمت را ندارند و در مقابل 
نیز افرادی کارآمد و متخصص در مجموعه شهرداری 
کنار گذاشته شده اند. وی تصریح کرد: در  تهران 
صحبت های رئیس سازمان بازرسی شهرداری تهران، 
گفته شد که ۱۹ راهکار برای مقابله با فساد اتخاذ 
شده که متأسفانه باید گفته شود که برخی از همین 
شهرداری  مجموعه  در  فساد  زمینه ساز  راهکارها، 
تهران شده اند، به گونه ای که مثلا یک قرارداد بلیت 
الکترونیک که هنوز بسته نشده است روزانه ۵ تا 
۱۰ میلیارد به شهرداری خسارت وارد می کند. رییس 
کمیسیون عمران و حمل و نقل شورای اسلامی شهر 
تهران در پایان با تأکید بر موضوع عقد قراردادها 
در بخش های مختلف شهرداری تهران گفت: یکی 
از اشکالاتی که در این حوزه وجود دارد، به فرآیند 
اشکالات  که  می شود  باز  مناقصه ها  و  مزایده ها 

فراوانی در این حوزه وجود دارد.

مازوت سوزی در کارخانه سیمان 
تهران

یک عضو شورای اسلامی شهر تهران از مازوت 
سوزی در کارخانه سیمان تهران و آلودگی ناشی از 

آن در تهران و شهر ری انتقاد کرد.
جریان  در  شربیانی  جعفر  ایسنا،  گزارش  به 
برگزاری یکصد و شانزدهمین جلسه علنی شورای 
اسلامی شهر تهران در قالب تذکری با اشاره به 
فعالیت  از  ناشی  تهران  هوای  آلودگی  موضوع 
کارخانه سیمان تهران گفت: کارخانه سیمان تهران 
کاری نمانده که علیه مردم شهرری انجام نداده 
باشد. در حقیقت این کارخانه با استفاده از سوخت 
مازوت مردم را عاصی کرده و آسیب های بسیاری 
به اکوسیستم منطقه ری و محیط زیست وارد کرده 
بزرگی است که در حق مردم ری  اجهاف  این  و 
انجام شده است. وی ادامه داد: روستاهای اطراف 
از مدیران  لذا  دارند؛  شهرری مشکلات متعددی 
کارخانه سیمان می خواهم ۱۰ روز در همین محدوده 

زندگی کنند و ببینند آیا می توانند دوام بیاورند.
عضو شورای شهر تهران با اشاره به اینکه کارخانه 
مستضعفان  بنیاد  مجموعه  برای  تهران  سیمان 
یار  تا  کرد  درخواست  بنیاد  رییس  از  است، 
مستضعفان باشند؛ چرا که نیاز است تا به موضوع 
و  آن  از  ناشی  آلودگی  و  تهران  سیمان  کارخانه 
تاثیراتش بر تهران و ری توجه ویژه ای داشته باشیم.

در  هادیانفر  سیدکمال  سردار  ایسنا،  گزارش  به 
نشست خبری که صبح امروز در شهرک آزمایش برگزار 
شد، پلیس راهور با ۲۸ هزار نیرو در ۲۹۷ هزار کیلومتر 
راه و ۱۴۴۰ شهر کشور حضور دارد و ماموران آن نسبت 
به مدیریت ترافیک و ارائه خدمات ترافیکی می پردازند.

 ۳۲ مشارکت  با  باید  راهور  پلیس  داد:  ادامه  وی 
دستگاه اقداماتی را در حوزه ترافیک و حمل و نقل انجام 
دهد که از این تعداد هشت دستگاه شامل جمعیت 
هلال احمر، راهداری، اورژانس و ... دارای مسئولیت 

بیشتری هستند.
رئیس پلیس راهور فراجا با اشاره به نقاط حادثه خیز، 
گفت: امیدواریم در بحث ایمن سازی نقاط حادثه خیز 

اقدامات خوبی انجام شود.
توسعه  ششم  برنامه  قانون  در  اینکه  بیان  با  وی 
انضباط ترافیکی بحث مهمی است، گفت: در برنامه 
ویژه خواهد  توجه  این موضوع  به  نیز  توسعه هفتم 
سنجش  مهم  شاخص های  از  یکی  تصادفات  شد. 

توسعه یافتگی در جهان است.
۵١ میلیون و ٣۴۴ هزار نفر در کشور گواهینامه دارند
کیلومتر   ١۶٩ و  هزار   ٢۶٣ اینکه  بیان  با  هادیانفر 
... در کشور داریم،  راه اصلی و فرعی و روستایی و 
گفت:حدود ٢۵ هزار کیلومتر معادل ٩ درصد راه های 
کشور ما راه اصلی است که تقریبا ٣۴ درصد تصادفات 
در راه های اصلی رخ داده است، اما ٧۵ درصد کشته 

شدگان ما در همین راه ها هستند.
اینکه ۵١ میلیون  با بیان  رئیس پلیس راهور فراجا 
و ٣۴۴ هزار نفر در کشور گواهینامه دارند، گفت: تا 
دیروز ٣٨ میلیون ۵٣۵ هزار وسیله نقلیه در کشور 

شماره گذاری شده است.
وی به موضوع روند استقاط خودروهای فرسوده نیز 
اشاره کرد و گفت: خودروی فرسوده آلودگی بیشتری 
هم تولید می کند و طبیعی است که ایمنی کمتری هم 

دارد. 
در  گواهینامه  صدور  موضوع  در  افزود:  هادیانفر 
هشت ماهه دو درصد، تعداد موتور سه درصد. تعداد 
خودرو و جمعیت هم افزایش پیدا کرده است. همچنین 
 ۳۰ پارسال  مشابه  مدت  به  نسبت  ترددهای  حجم 
درصد افزایش داریم. ٣٢ درصد ترددها هم مربوط به 

خودروهای سواری هست. 
هادیانفر با بیان اینکه پلیس راهور مسئول پیشگیری 
قانون  از تصادفات نیست، گفت: طبق آنچه که در 
از  پیشگیری  مسئول  محترم  دولت  شده،  تاکید 

تصادفات است و پلیس راهور مسئول رسیدگی است.
وی ادامه داد: ۵١ درصد فوتی های تصادفات در دم، 
شش درصد در حین انتقال و مابقی پس از انتقال به 

بیمارستان جان خود را از دست می دهند.
انتقاد پلیس از وزارت بهداشت؛ به جز چند شهر در 

بیمارستان ها بخش تروما نداریم
به  ما  متاسفانه  افزود:  فراجا  راهور  پلیس  رئیس 
جز چند شهر در بیمارستان ها بخش تروما نداریم و 
متاسفانه وزارت بهداشت در این حوزه به خوبی عمل 
نکرده است. باید پیشگیری درست از مرگ سرنشینان 

در بیمارستان انجام شود.
وی با اشاره به آمار هفت ماهه پزشکی قانونی از 
جانباختگان حوادث رانندگی در کشور گفت: سال 
گذشته ١٠ هزار و ٢۵۶ نفر در تصادفات جان خود 
را از دست دادند که متاسفانه این آمار امسال به ١١ 
هزار و ٧٣۴ نفر رسید که این یک اعلام خطر است. 
در هفت ماهه امسال حدود ١۴ درصد افزایش فوتی 
این  در  تنها  داشتیم.  افزایش مجروح  و ٢١ درصد 
هفت ماه ٢٨٨ هزار نفر در تصادفات مجروح شدند 
که متاسفانه روند خوبی نیست. این روند قابل قبول 
نیست و چنین افزایشی حداقل در ١٢ سال گذشته 
گزارش نشده است. به نظرم دولت توجهی که باید 
در این زمینه بکند را نمی کند.  وی ادامه داد: تقریبا 
تا  بین ٩  ناخالص ملی کشور و  تولید  هشت درصد 
١١ درصد بودجه دولت خرج تصادفات می شود. من 
قبلاً هم گفتم که ٨.٣ میلیارد به ازای هر نفر کشته 
تصادفات خسارت مستقیم و غیرمستقیم به کشور وارد 
می شود. وی اضافه کرد: ان شاءالله دولت سیزدهم که 
دولتی مردمی است به این موارد توجه ویژه داشته باشد 

و بتواند این آمار را کاهش دهد.
اعلام خطر پلیس نسبت به افزایش جانباختگان 

تصادفات
 هادیانفر افزود: اگر این روند ادامه پیدا کند تا پایان 

سال احتمال اینکه شمار جانباختگان به ٢٠ هزار نفر 
برسد وجود دارد و این یعنی به آمار یک دهه قبل باز 

خواهیم گشت.
تعداد  اینکه  بیان  با  فراجا  راهور  پلیس  رئیس 
شاخص  یک  عنوان  به  توان  نمی  را  جانباختگان 
برای سنجش جایگاه مرگ و میر ناشی از حوادث 
رانندگی در جامعه دانست، گفت: به عنوان مثال 
یکی از این شاخص ها شاخص جان باخته به ازای 
هر ۱۰ هزار وسیله نقلیه است که البته ما در این 
مورد نیز طی هفت ماهه امسال شاهد افزایش اعداد 
بودیم بطوریکه در هفت ماهه ۹۹ این شاخص ۲.۶ 
در هفت ماهه سال گذشته ۲.۸ و در هفت ماهه 

امسال ۳ بوده است.
هادیانفر با بیان اینکه نگرانی های جدی بابت جان 
باختن موتورسیکلت سواران و عابران پیاده در حوادث 
رانندگی وجود دارد، گفت: در برخی از شهرها مانند 
شهرهای استان مازندران بعضا تا ۸۳ درصد جانباختگان 
حوادث رانندگی را موتورسیکلت سواران و عابران پیاده 

شامل می شود.
تاکید می کنم  افزود: در همین راستا من  هادیانفر 
که اگر دولت فعال نشود و نسبت به رفع نقاط حادثه 
خیز، رفع مشکلات موجود در بیمارستان ها و مراحل 
اورژانس، ارتقاء کیفیت خودروها و ... اقدام نکند دوباره 
آمار جانباختگان حوادث رانندگی افزایش پیدا خواهد 
کرد و طبق برآوردهای ما تا پایان سال ۱۴۰۱ ممکن است 

به ۲۰ هزار فوتی نیز برسد.
رئیس پلیس راهور فراجا افزود: امروز جاده اهواز – 
خرمشهر که رئیس جمهور برای ایمن سازی آن دستور 
مستقیم داده همچنان خطرناک است. در این جاده 
هیچ جدا کننده ای وجود ندارد و نه یک نقطه در آن 
بلکه سرتاسر مسیر آن حادثه خیز است. به اینها باید 
توجه شود. بر روی این مورد که دستور رئیس جمهور 

وجود دارد من نمی دانم چرا اقدامی نکرده اند.
وی افزود: متاسفانه ما تا به این لحظه هیچ اقدام 
یا مونتاژ  تولید  ارتقاء کیفیت خودروهای  برای  جدی 

داخل ندیده ایم.
وضعیت اسقاط خودرو اصلا خوب نیست

رئیس پلیس راهور فراجا به وضعیت اسقاط خودرو 
نیز اشاره کرد و گفت: وضعیت اسقاط هم اصلا خوب 
نیست. اینطور نمی شود که ما همینطور افزایش تولید و 
حالا هم افزایش واردات داشته باشیم اما از آن طرف هم 
انتهای میز را ببندیم و بگوییم هیچ خروجی وجود ندارد. 
اینطور تعداد خودروها در سطح شهر چقدر می شود. 
از آن طرف سن فرسودگی خودرو را هم لغو کردند و 
هیچ تکلیفی دیگر وجود ندارد یعنی یک خودرویی که 

۳۰ سال کار کرده می تواند برود معاینه فنی بگیرد و 
۳۰ سال دیگر هم کار کند. حالا معلوم نیست در این 
سال ها چند بار تصادف کرده و چه آسیب هایی دیده، 
همین هاست که باعث افزایش جانباختگان حوادث 

رانندگی می شود.
هزار  تنها ۲۹  اسقاط  آمار  متاسفانه  وی،  گفته  به 
دستگاه است که آن هم ما قبول نداریم چرا که آمار 
اسقاط را بر اساس گواهی ها می دهند و این گواهی ها 
به معنای اسقاط و چرخه خارج شدن خودرو نیست. 
ما درباره این موارد نیز مخالفت خود را با وزارت صمت 

اعلام کردیم.
۸۰ درصد ناوگان حمل و نقل عمومی تهران فرسوده 

است
سرنشینان  متوسط  امروز  اینکه  بیان  با  هادیانفر 
وسایل نقلیه در هر خودرو یک و نیم نفر به ازای هر 
وسیله است گفت: این یعنی بیشتر از ۷۰ درصد وسایل 
نقلیه ما تک سرنشین هستند. حتی تاکسی ها هم دیگر 

یک مسافر سوار می کنند.
هادیانفر تاکید کرد: همین موارد هم هست که 
سبب آلودگی هوا هم می شود. در تهران ۸۰ درصد 
ناوگان حمل و نقل عمومی ما فرسوده است. در کل 
کشور ۳۳ درصد از وسایل نقلیه ما در سن فرسودگی 
دارد که البته آمدند و گفتند دیگر سن فرسودگی 
مطرح نیست و با یک معاینه فنی کار را حل کردند.

آلودگی هوا با جلسه حل نمی شود
و  حمل  ناوگان  امروز  اینکه  بیان  با  هادیانفر 
و  اتوبوس ها  از  زیادی  بخش  و  کشور  عمومی  نقل 
کامیون هایی که تردد می کنند فرسوده هستند، گفت: 
موتورسیکلت ها هم آلایندگی دارند، کیفیت سوخت 
هم هست و موارد دیگر. آلودگی هوا که با جلسه حل 
نمی شود. اینها مشکلاتی است که وجود دارد و باید 
بروند و اصلاح کنند وگرنه، نه فقط در زمستان که در 

تابستان هم وضعیت همین است.
رئیس پلیس راهور فراجا به آمار ناشی از تصادفات 
از  درصد   ۶۰ هنوز  گفت:  و  کرد  اشاره  نیز  رانندگی 
تصادفات ما در ۳۰ کیلومتری شهرها رخ می دهد و هنوز 
۳۲ درصد از تصادفات ما منجر به واژگونی می شود. 
واژگونی یعنی برخوردی رخ نداده و راننده به دلایلی که 
عمدتا ناشی از عدم توجه به جلو و خستگی و خواب 
آلودگی است کنترل وسیله نقلیه را از دست داده و 

واژگون شده است.
بیش از ۱۳۰۰ نقطه حادثه خیز در شهرها و ۲۸۰۰ 

نقطه حادثه خیز در جاده ها
وی با بیان اینکه همچنان بیش از ۱۳۰۰ نقطه حادثه 
نقطه حادثه خیز در جاده ها  خیز در شهرها، ۲۸۰۰ 

داریم، گفت: این موضوعی است که باید مورد توجه 
قرار گرفته و نسبت به رفع آن اقدام شود.

هادیانفر در پاسخ به پرسشی مبنی بر اینکه اعتبار پنج 
هزار میلیاردی برای ایمن سازی جاده ها به کجا رسید؟ 
گفت: واقعیت این است که تا به الان هیچ اتفاقی در 
این زمینه نیفتاده است. وزارت راه می گوید ما با الگوی 
ریاضی نقاط ناایمن را شناسایی می کنیم اما حرف ما این 
است که این موارد به الگوی ریاضی احتیاجی ندارد. ۱۰ 
سال در یک سری از نقاط مدام حوادثی رخ داده که 
اینها نشان می دهد آن یک نقطه حادثه ساز است و 

باید اینها رفع شود.
حتی راه های جدید هم حادثه ساز است

راه های  از  بعضی  حتی  متاسفانه  گفت:  هادیانفر 
جدید ما هم نقاط حادثه ساز دارد. من نمی دانم چرا 
اینکه  اما  نشد  تامین  تومان  میلیارد   ۵۰۰۰ مبلغ  این 
برای  است  بهانه هایی   ... و  فرمول معرفی شود  باید 
پول ندادن. آخر اسفند ماه سال ۱۴۰۰ رئیس جمهور 
ماه  اما حالا ۱۰  بدهید  پول  داد که  کشورمان دستور 
گذشته و پول نمی دهند و تازه می گویند به ما بگویید 
نقطه حادثه خیز کجاست؟ خب این نقاط که مشخص 
قائم  بدانید وضعیت محور  اگر می خواهید  اما  است 
به بیرجند، محور سربیشه، محور اهواز به خرمشهر، 
محور تبریز به بازرگان، محور مراغه به هشترود، اینها 
چه شد؟ مگر ما اعلام نکردیم اینها باید ایمن سازی 

شود. چرا کاری نشده است؟
برای  قانونی  آیا  این پرسش که  به  پاسخ  وی در 
تردد خودروهای تک سرنشین وجود  از  جلوگیری 
دارد یا خیر؟ گفت: چنین قانونی وجود ندارد. البته 
باید در شورای ترافیک  اما  بحث هایی مطرح شده 
مجوزهای مربوط به آن اخذ شود. متاسفانه چندین 
سال است که در خیابان های اصلی خانه ها مغازه 
می شود. هیچ پارکینگی هم برای آن در نظر گرفته 
کند  کسب  درآمد  اینکه  برای  شهرداری  نمی شود 
دست به چنین کارهایی می زند. خب اینجا مقصر 
را  مغازه  و  گرفته  مجوز  که  شهروند  آن  کیست؟ 
تاسیس کرده است، از شهرداری هم مجوز گرفته، 
از آن طرف مشتری که برای خرید ایستاده تقصیری 
ندارد. افسر هم باید طبق قانون جریمه کند. اینها 
هیچکدام تقصیری ندارند، مقصر شهرداری است که 
چنین مجوزی را داده آن هم برای چه که مثلا فلان 
مدیر در پایان دوران مسئولیتش بگوید من انقدر 
درآمد ایجاد کردم اما برای شهر چه کاری کردید؟ جز 
اینکه ترافیک افزایش پیدا کرده و ممکن است بشویم 
مثل مسکو که برای رفتن به یک فرودگاه ۱۲ ساعت 

در ترافیک بمانیم.

مرکز زمین شناسی آمریکا اعلام کرد که زمین لرزه ای به بزرگی ۶.۴ 
ریشتر روز سه شنبه ایالت کالیفرنیای این کشور را لرزاند.

به گزارش ایسنا، این زمین لرزه در عمق ۱۶.۱ کیلومتری زمین رخ 
داده است.

در پی وقوع این زمین لرزه برق ۶۰ هزار مشترک در هامبولت کانتی 
قطع شده است.

همچنین بسیاری از مناطق کالیفرنیای شمالی اکنون با قطع برق 
مواجه هستند. مقامات آتش نشان ایالتی نیز از نشت گاز به دلیل 
ریزش سازه ای خبر داده اند. به گزارش روزنامه دیلی میل، در پی 

این زلزله تاکنون هشدار وقوع سونامی صادر نشده است.
مقامات ایالتی نیز تاکنون گزارشی از مصدومیت یا تلفات احتمالی 

ناشی از وقوع این زمین لرزه منتشر نکرده اند.

رئیس پلیس راهنمایی و رانندگی فراجا:

آلودگیهواباجلسهحلنمیشود
رئیس پلیس راهنمایی و رانندگی فراجا نسبت به افزایش تلفات تصادفات رانندگی در کشور هشدار داد و با اعلام خطر نسبت به آن گفت که با این روند 

افزایشی به آمار یک دهه قبل برمی گردیم.

وقوعزلزلهنسبتاشدیددرکالیفرنیا

موتورسیکلت ها 
هم آلایندگی 
دارند، کیفیت 

سوخت هم 
هست و موارد 
دیگر. آلودگی 

هوا که با جلسه 
حل نمی شود. 

اینها مشکلاتی 
است که وجود 

دارد و باید 
بروند و اصلاح 

کنند

رییس سازمان حفاظت محیط زیست گفت: جاده میان گذر پارک ملی گلستان 
یک انقطاع اکوسیستمی ایجاد کرده است و به طور میانگین سالانه ۲۳۰ رأس از 

حیات  وحش منطقه را از بین می برد.
به گزارش ایسنا، علی سلاجقه در اولین جلسه شورای راهبری پارک ملی و 
ذخیره گاه زیست کره گلستان که با حضور استانداران گلستان، خراسان شمالی 
حفاظت  سازمان  در  آذرماه(   ۲۸ ( دوشنبه  عصر  سمنان  استاندار  معاون  و 
محیط زیست برگزار شد، با بیان اینکه دولت سیزدهم برای محیط  زیست کشور 
اهمیت ویژه ای قائل است، تصریح کرد: شورای عالی محیط زیست در دوره های 
قبل هر دو سال یک بار تشکیل می شد اما ظرف پنج ماه گذشته این شورا دو بار 

به ریاست رئیس جمهوری تشکیل شده است. 
وی خاطرنشان کرد: پارک ملی گلستان یکی از الگوهای مدیریت محیط زیستی 
کشور و جهان است. این پارک به لحاظ قدمت زمین شناسی، زیست کره منحصر 

به فردی است و کشورهای دیگر چنین تنوع گیاهی و جانوری  را ندارند.
رئیس سازمان حفاظت محیط زیست با تاکید بر ضرورت رویکرد مشارکتی در 
حفظ این زیست  کره گفت: خوشبختانه استانداران مرز سیاسی را مبنا قرار نداده  
و پارک را به صورت یکپارچه دیده اند. امیدواریم این الگوی مشارکتی الگوی مناسبی 

برای دیگر مناطق کشور از جمله مجموعه توران و مجموعه کویر مرکزی باشد.
وی افزود: امروز زمان این نیست که در مورد مباحث توسعه صحبت کنیم چون 
توسعه رشد خودش را دارد و به سرمنزل مقصود می رسد اما آنچه زیرساخت های 

توسعه را از بین می برد، بی توجهی به محیط  زیست است. 

معاون رییس جمهوری ادامه داد: خوشبختانه طرح های خوبی در حوزه پارک 
ملی گلستان انجام شده است. صندوق ملی محیط  زیست هم آمادگی کامل 
را برای اعطای وام و تسهیلات دارد.  نکته مهم این است که باید اسناد پارک 
ملی نهایی شود. ما با سازمان منابع طبیعی کشور جلسه ای خواهیم داشت و از 
استانداران هم می خواهیم که مبحث سند پارک در استان های سمنان و خراسان 

شمالی حل بشود. 
سلاجقه درباره جاده میان گذر پارک ملی گلستان نیز خاطرنشان کرد: این جاده 
یک انقطاع اکوسیستمی ایجاد کرده است و به طور میانگین سالانه ۲۳۰ رأس از 
حیات  وحش منطقه را از بین می برد. این اتفاق ناگواری است و ما از این بابت 

به شدت خسارات می بینیم. 
رییس سازمان حفاظت محیط زیست با بیان اینکه باید جاده را چندمنظوره و 
از منظر گردشگری ببینیم، گفت: آنجا باید به یک سافاری پارک تبدیل شود و 
درشکه رانی و دوچرخه سواری صورت بگیرد تا منطقه از نظر گردشگری تقویت 
شود. مشارکت مردم محلی کار بسیار قشنگی است و باید حضور مردم را به 
ویژه در حواشی جاده جدی تر بگیریم. اگر این اتفاق بیفتد مردم شریف منطقه 
در حفاظت هم مشارکت می کنند. به این گزینه ها  باید به صورت ملی نگاه شود، 

هرچند که از مشارکت استان ها هم به خوبی بهره مند خواهیم شد.
وی با اشاره به نقش موثر سمن های متخصص و متعهد محیط زیستی متذکر 
شد: این سمن ها، گروهی از انسان های شایسته ای هستند که به صورت جهادی 
و بی مزد و منت در اقصی نقاط کشور فعالیت می کنند بنابراین می بایست نگاه 

ویژه ای به سمن های جهادی استانی داشته باشیم و حتماً از هر استان یک نماینده 
از سمن ها حضور داشته باشد. 

سلاجقه توصیه کرد: در مبحث زون بندی و مکان یابی یک کار علمی و الگویی 
انجام و حتماً باید از ظرفیت ها و تجربیات بین المللی استفاده شود.
افزایش جمعیت گونه های شاخص پارک ملی گلستان

در ابتدای این جلسه محمدرضا کنعانی - مدیرکل حفاظت محیط  زیست استان 
گلستان- در خصوص تاریخچه پارک و اهمیت آن گفت: پارک ملی گلستان با 
وسعت ۹۱ هزار و ۸۹۵ هکتار، اولین منطقه تحت مدیریت سازمان حفاظت 
محیط  زیست در سال ۱۳۳۶ و اولین پارک ملی کشور است همچنین به عنوان 
ذخیره گاه زیست کره و میراث طبیعی جنگل های هیرکانی در یونسکو ثبت شده 

است. 
وی افزود: در پارک ملی گلستان ۶۹ گونه پستاندار، ۱۵۰ گونه پرنده، ۱۱۰۰ 
گونه حشره، ۴۴ گونه خزنده، ۱۳ گونه ماهی، سه گونه دوزیست و ۱۳۶۰ گونه 
گیاه زیست می کنند. گونه های شاخص پارک ملی گلستان هم در دو دهه اخیر 

افزایش چشمگیری داشته اند. 
کرد:  خاطرنشان  ادامه  در  گلستان  استان  محیط زیست  حفاظت  مدیرکل 
جمعیت قوچ و میش این پارک تا پیش از امسال ۶۵۰۶ رأس بود که امسال به 
۸۹۸۴ رأس افزایش یافته است. جمعیت کل و بز هم که تا پیش از سال جاری 

۶۵۹ رأس بود و امسال به ۸۴۹ رأس رسیده است.
به گفته کنعانی، جمعیت مرال تا پیش از امسال ۴۱۹ رأس بود که امسال 

به ۸۱۵ رأس رسیده و جمعیت آهو هم از ۳۴۰ رأس به ۳۸۷ رأس افزایش یافته 
است.

در ادامه این جلسه، محمدرضا حسین نژاد - استاندار خراسان شمالی - با تاکید 
بر اینکه جایگاه شورای راهبری می بایست پررنگ تر شود و اعضای شورا بتوانند در 
تصمیم گیری ها اثرگذارتر باشند، گفت: همه ما حامی محیط  زیست هستیم و در 

انجام پروژه های مختلف، مبحث زیست محیطی را در نظر می گیریم.

رئیس سازمان حفاظت محیط زیست:
سالی۲۳۰رأسازحیاتوحشدرجادهپارکملیگلستانتلفمیشوند


